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VazZeny pan poslanec,

na uvod mi dovol'te ocenit Va3 prejaveny zaujem vo veci modernizacie a rekon-
Strukcie letiska Sliaé vo VaSej interpelacii z 25. aprila 2023.

V suvislosti s obmenou novej leteckej techniky je potrebné zrekon&truovat' a

zmodernizovat' nevyhnutni infraStruktiru, nakofko stéasny stav nezodpoveda
technickym poZiadavkam na prevadzkovanie novej leteckej techniky. Za ddlezité

povazujem uviest', Ze mnohé prevadzkové plochy letiska Sliaé si po dobe Zivotnosti a
stav viacerych objektov je aj pre dlhodobt absenciu ndleZitej udrzby nevyhovujici. K
Vasim otazkam si dovolujem uviest nasledovné odpovede:

1. Pévodné uznesenie vlddy SR z2. oktébra 2019 & UV-23499/2019 stanovilo
ministrovi obrany pripravit' letisko do 31.12.2022. Uved'te dévody, preco letisko
nebude pine zrekonStruované ani v roku 2024?

Odpoved':
Termin z uznesenia vlady Slovenskej republiky & 493 z 2. oktébra 2019 (@alej

len ,,uznesenie vlady") bol listom ¢. 13252/2022/KPV predsedom vlady SR posunuty
do 31. decembra 2024. Uznesenie vlady zahffia iba investitné akcie, ktoré si
realizované prostrednictvom Agentury NATO pre podporu a obstaravanie (NSPA) a
na ktorych realizdcif sa intenzivne pracuje. Casovy posun je dany zloZitost'ou

projektov, ako aj samotnymi internymi procesmi na strane NSPA.V stéasnosti

prebieha ziskanie vyjadreni dotknutych organov a organizacif k spracovanej projek-
tovej dokumentacii pre stavebné povolenie. Nadsledne agentira NSPA vykona
obstaranie vo forme medzindrodnej sit'aze.

Nad ramec daného uznesenia vlady vsak na leteckej zakladni prebiehaji a budt
prebiehat aj dalSie aktivity v ramci ndérodnych projektov, ako aj z programu bezpeé-
nostnych investicifi NATO (NSIP), tykajuce sa modernizdcie a skvalithiovania

infrastruktiry leteckej z4kladne. Realizacia projektov, ktoré nie si nevyhnutné pre
zatatie prevadzky lietadiel F-16 Block 70 bude prebiehat kontinudlne aj potas
prevadzky. Sttast'ou prebiehajicich a planovanych investicif je tiez realizacia
mnozstva prac v ramci rutinnej a Standardnej udrzby. Nakol'ko ide o kontinudlny
proces, nie je moZné stanovit presny datum ukonéenia celkovej rekonStrukcie letiska.

2. O ktoré objekty bola rekonStrukcia rozSirend oproti pévodnému materiélu
USMS-43-22/2019 a z akého dévodu boli nové objekty pridané a aky maju



priamy dosah na pinenie tloh spojenych s prevadzkou slovenskych stihatiek F-
16?

Odpoved':
RekonStrukcia nebola rozSirend o nové objekty oproti p6vodnému materidlu

schvdleného vladou Slovenskej republiky. V priebehu spracovavania podrobnych
technickych Specifikacii a projektovej dokumentacie boli upresnené technické

parametre objektov. Z4roveni bol zo strany ozbrojenych sil SR v sucinnosti s americ-
kou stranou upraveny a rozSireny rozsah potrebnych prevadzkovych pléch. Zmeny
boli vykonané s ciefom éo0 najefektivnejSicho splnenia vSetkych poZiadaviek a

technickych kritérii, ktoré su na objekty a prevadzkové plochy kladené v stvislosti s

prevadzkou F-16 Block 70 a plneniu spojeneckych zavazkov. Realizdciu inych
investi¢énych akcii na letisku Sliaé, ktoré neboli zahrnuté do uznesenia vlady a st
potrebné, nepovazujeme za zmenu uznesenia vlady, nakolko sa realizuji ako
samostatné investi¢né akcie.

3. Kedy doSlo k rozSireniu poZiadaviek na rekonStrukciu a naslednému enormnému
narastu nakladov?

Odpoved':
V zmysle predoSlej odpovede nedoSlo k rozSireniu o nové objekty oproti pévod-

nému materidlu schvdleného vlddou Slovenskej republiky, ktoré si realizované

prostrednictvom agenttira NSPA. Pévodny odhad nakladov bol spracovany v roku
2019. K narastu doSlo v procese odhadu realizaénych naékladov v ramci spracovania
projektovej pripravy zhotovitelom, na ktort aktudlne prebieha inZinierska Cinnost'.

4. Uved'te, preto doslo k navySeniu ceny rekonStrukcie z p6vodnych 55 mil. Eur na
200 mil. Eur, ktoré ste uviedli dia 19.4.2023 a uved'te, kto spracoval uvedent
kalkulaciu

Odpoved':
Odhadované naklady 200 mil. Eur zahtfiaji okrem stavieb realizovanych v zmysle

uznesenia vlady aj dalSie investiéné akcie realizované na letisku, ako aj prace v ramci

rutinnej a Standardnej udrzby. Naklady uvedené v uzneseni vlady vychadzali z
prvotnych odhadov zalozenych na v tom éase znaémom rozsahu prac a boli spracova-
né podla priemernej rozpoctovej ceny na mernt jednotku objektu eSte v roku 2019.
Vo faze pripravy boli ndklady v roku 2022 odhadnuté zhotovitefom projektovej

vplyv na zvySenie odhadu ndkladov mala pandémia COVID-19 a bezprecedentné

zvysenie cien stavebnych materidlov a prac, ktoré sa v plnej miere prejavili prave po
roku 2020. Koneténii vySku nakladov v8ak bude mozné stanovit' aZ po vykonani
obstarania zhotovitel'a stavieb a uzatvoreni zmluv.

5, PredloZte stanovisko Utvaru hodnoty za peniaze k uvedenym 33 projektom
spojenym s rekonStrukciou letiska Sliaé?



Odpoved':
Hodnotenie projektov uvedenych v uzneseni vlady, ktoré st realizované agentirou

NSPAv stéasnosti prebieha.

6. Kedy a kym bude vykonana certifikacia letiska na schopnost' zabezpetit'
plnohodnotni prevadzku stiha¢iek F-16 tak, aby Slovensko mohlo opitovne
samostatne plnit' ilohy spojené s ochranou jeho vzduSného priestoru.

Odpoved':
Obnovenie letovej prevadzky na letisku Sliaé po ukonéeni stavebnych prac

umoZni prevadzkovanie vlastnej leteckej techniky OS SR aj plnenie medzindrodnych
zavazkov, ktorymi je Slovenska republika viazand. Bezpetnostné certifikacia

programu F-16 Block 70 podla zmluvy LOA uzatvorenej v ramci programu FMS
umozni prijatie a nasledné prevadzkovanie lietadiel F-16 Block 70. Samostatné

plnenie tloh NATINAMDS na ochranu vzdu&ného priestoru SR lietadlami F-16
Block 70 je viazané na splnenie oboch kritérii a zarovefi na uspeSné ukonéenie

vycviku pilotov a pozemného persondlu, funktny systém Udrzby lietadiel a ich

logistickti podporu.

7. Uved'te, ako je do terminu plného prevzatia ochrany vzdusného priestoru
slovenskymi vzduSnymi silami zabezpeéena ochrana.

Odpoved':
Do pliného prevzatia ochrany vzdusného priestoru slovenskymi vzduSnymi silami

je ochrana vzdu&ného priestoru zabezpeéend koalignymi partnermi z Ceskej republi-
ky a Pofska. Prebiehaji rokovania taktieZ s Mad'arskom.

Vazeny pan poslanec, v zavere mojej odpovede na Vasu interpelaciu, mi dovol'te

upozornit', Ze mojou povinnostou, ako ministra obrany, je aj starostlivost o majetok,
ktory je v sprave Ministerstva obrany SR. Jednou z prioritnych uloh v tejto oblasti je
aj znizovanie obrovského investi¢ného dihu, ktory sa celé desatrotia kumuluje na

infrastruktire ozbrojenych sil, vratane letiska Slia¢. Verim, Ze v kontexte postupné-
mu zvySovaniu obrannych vydavkov budi okrem vyzbrojovania pozitivne vnimané

aj investicie do infraStruktiry ozbrojenych sil SR.

S pozdravom \fol dy ka

Vazeny pan
Peter Kmec
poslanec Narodnej rady
Slovenskej republiky
Bratislava


